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 Usnesení zastupitelstva

Přítomni: 8 členů zastupitelstva 
Omluveni: H. Kučerová - dovolená
Neomluveni: 
Ověřovatelé zápisu: I. Šimerda, J. Baše
Zapisovatelka: Zdeňka Andržová
Hosté: 

Bod č. 1: Zahájení
Zasedání zastupitelstva obce Bolehošť bylo za-
hájeno v 17 00 hodin starostou obce Jakubem 
Šimerdou. Zapisovatelkou byla jmenována Z. 
Andržová a ověřovateli zápisu byli jmenováni I. 
Šimerda, J. Baše.
Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 1/5/2022
Zastupitelstvo obce schvaluje zapisovatelku Z. 
Andržovou, ověřovatele zápisu I. Šimerdu a J. 
Bašeho.

Bod č. 2: Schválení programu
Předsedající seznámil přítomné s návrhem pro-
gramu v souladu s pozvánkou předanou členům 
zastupitelstva a v souladu s informací zveřejně-
nou na úřední desce. Předsedající dal hlasovat 
o návrhu programu.
Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 2/5/2022
Zastupitelstvo obce schvaluje navržený pro-
gram zasedání.

Bod č. 3: Kontrola usnesení ze zápisu č. 4/2022
Veškerá usnesení jsou v pořádku.

Bod č. 4: Řešení nedostatečné kapacity mateř-
ské školy v následujících letech
Vzhledem k nedostatečné kapacitě mateřské 
školy byla navržena varianta výstavby modulární 
mateřské školy. Pan starosta oslovil 2 firmy k vy-
pracování projektu:
UNIVES spol. s.r.o. Praha  554.000,- Kč bez DPH
Profesionálové a.s. Hradec Králové 448.000,- Kč 
bez DPH
Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 3/5/2022
Zastupitelstvo obce schvaluje nabídku společ-
nosti Profesionálové a.s. a pověřuje starostu 
k zadání vypracování projektové dokumentace 
na modulární výstavbu mateřské školy. 

Bod č. 5: Výběr zhotovitele nového pískoviště 
na školní zahradě 
Pan starosta oslovil 4 firmy k nabídce zhotovení 
nového pískoviště na školní zahradě. Nabídku 
zaslaly 3 firmy:
Green4plan s.r.o. Vysokov: 474.783,15 Kč s DPH
SRŠEŇ Potštejn:420.202,51 Kč s DPH
Tomáš Choceňský – Okrasné zahrady Nepolisy: 
383.599,28 Kč s DPH

Hlasování: pro 8 : proti 0
Usnesení č. 4/5/2022
Zastupitelstvo obce schvaluje nabídku firmy 
Tomáš Choceňský Nepolisy a pověřuje starostu 
k zadání zhotovení pískoviště v mateřské škole.

Bod č. 6: Energetické úspory – výměna veřej-
ného osvětlení 
Zastupitelům byl předložen návrh na řešení 
energetických úspor. Jedná se o výměnu veřej-
ného osvětlení v celé obci. Pan starosta bude 
zjišťovat dotační možnosti na případnou výmě-
nu. 

Bod č. 7: Aktuální a připravované projekty 
v obci 
Pan starosta seznámil přítomné s plánovaný-
mi a probíhajícími projekty v obci. Jedná se 
o projekt modulární výstavby mateřské školy, 
chodníku u Velkého Nadýmače, stezky k nádra-
ží, zprovoznění vrtu na pitnou vodu, výsadby 
stromů v obci, osvětlení multifunkčního hřiště, 
rekonstrukce nemovitosti u hřiště, rekonstruk-
ce vodní nádrže ve Lhotě. Diskutovány byly 
také projekty, které jsou v současné době mimo 
finanční možnosti obce – odkanalizování obce 
(také z důvodu nesouhlasu majitele s prode-
jem pozemku pod budoucí čov) a rekonstrukce 
s rozšířením ZŠ a MŠ Bolehošť.

Zápis č. 5/2022 o průběhu zasedání obecního zastupitelstva konaného dne: 28. 6. 2022 na obecním úřadě v 17 hodin.

 Slovo starosty

Vážení spoluobčané, léto se chýlí ke kon-
ci, děti se vrátily do školních lavic. Bohužel 
jsme si ani v letních měsících neužili mno-
ho klidu. Strašení virem a omezování svo-
bod vystřídala válka na Ukrajině, která byla 
zákeřně napadena Ruskou federací. Nás se 
však bezprostředně týká hlavně s tím sou-
visející extrémní zdražování energií, bez 
kterých se nikdo z nás neobejde. Někoho to 
potkalo už při krachu Bohemia Energy, jiné 
po skončení fixace stávajících cen. Obec to 
čeká od ledna následujícího roku. Největ-
ším výdajem je veřejné osvětlení, a proto 
pracujeme na přípravě kompletní výměny 
sodíkových svítidel za LED osvětlení. Pevně 
však věřím, že takto vysoké ceny energií ne-
zůstanou navždy. Časem se vrátíme na nižší 
cenovou úroveň a tlak na naše peněženky 
poklesne. Pojďme to všichni společně vydr-
žet. Dle možností je také třeba hledat úspo-
ry – omezit spotřebu, vyměnit spotřebiče, 
zateplit nemovitost, změnit zdroj vytápění 
za úspornější nebo si elektřinu vyrábět ze 
slunce částečně sám… 
Ale pojďme dál. Čtyřleté volební obdo-
bí, kdy funguje současné zastupitelstvo, 
je u konce. Dovolte mi tedy, abych všem 

zastupitelům - Romanovi Černému, Jiřímu 
Netíkovi, Haně Kučerové, Ivo Šimerdovi, 
Aleně Jelínkové, Miroslavovi Máslovi a Pe-
tru Prausovi poděkoval za jejich přínos pro 
fungování naší obce. Všechna jejich roz-
hodnutí umožnila realizaci projektů, které 
obec po celou dobu posouvaly dopředu 
a rozvíjely. Speciální poděkování patří mís-
tostarostovi Honzovi Bašovi, který mi byl 
po celou dobu hlavní oporou, a i při svém 
běžném zaměstnaní byl pro obec ochoten 
obětovat spoustu času. Velký přínos má 
také jeho funkce starosty místních hasičů.
Poděkování za jejich práci si zaslouží také 
účetní Zdeňka Andržová a techničtí pra-
covníci Martin Záleský a Jaroslav Zeman. 
Dále chci poděkovat současné, ale i minulé 
ředitelce ZŠ a MŠ Bolehošť paní Mgr. Haně 
Špatenkové a Mgr. Haně Boukalové za je-
jich přínos pro vzdělání našich dětí. Stejně 
tak děkuji i všem dalším zaměstnancům 
školy, kteří umožňují její bezproblémové 
fungování.
Velké poděkování náleží i spolku SK Lipiny 
za jejich snahu a obětování volného času 
pro kulturní, společenské a sportovní vyži-
tí nejenom místních občanů a dětí. 

Dále děkuji místnímu sboru dobrovolných 
hasičů a všem jeho členům za udržování 
hasičské tradice, péči o hasičskou techni-
ku, zázemí hasičárny a personální zajištění 
výjezdové požární jednotky, která je vždy 
připravena vyrazit k zásahu, jakkoliv je 
skutečných výjezdů málo. Jsem velmi rád, 
že se našla síla a vůle do konce tohoto roku 
znovu obnovit hasičský kroužek pro děti. 
Podpořme tuto aktivitu a veďme děti k ně-
čemu smysluplnému a odpovědnému.
Na závěr děkuji všem občanům naší obce 
za bezproblémové soužití a podporu. Bo-
lehošť, Bolehošťská Lhota a Lipiny budou 
vždy tvořit jeden celek, kde se dobře žije. 
Snad jenom vyslovím přání, aby se v bu-
doucnu více občanů zapojilo do aktivit 
v obci, zejména ve prospěch dětí, které 
nám přibývají rychlým tempem. Obec je 
připravena tyto aktivity podpořit. Bez Vás 
to nepůjde!
Dobrou zprávou na konec je to, že se po-
dařilo ze zhotovitele multifunknčního hři-
ště pana Huptycha, získat celé penále ve 
výši 650 000 Kč, a to pomocí exekutora.

 Jakub Šimerda
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Bod č. 8: Ostatní
a) rozpočtové opatření č. 5 a 6 schválené staros-

tou obce – na vědomí 
b) návrh na vyřazení majetku obce dle seznamu 

v příloze
Hlasování: pro 8 : proti 0

Usnesení č. 5/5/2022
Zastupitelstvo obce schvaluje návrhy na vy-
řazení majetku obce dle přiloženého seznamu.

Bod č. 9: Diskuze

Bod č. 10: Závěr
Starosta poděkoval přítomným za pozornost 
a zasedání v 18:00 hod. ukončil.

Zápis byl vyhotoven dne: 29. 6. 2022

Přítomni: 7 členů zastupitelstva 
Omluveni: H. Kučerová – dovolená, J. Netík - nemoc
Neomluveni: 
Ověřovatelé zápisu: R. Černý, A. Jelínková
Zapisovatelka: Zdeňka Andržová
Hosté: 

Bod č. 1: Zahájení
Zasedání zastupitelstva obce Bolehošť bylo zahá-
jeno v 17 00 hodin starostou obce Jakubem Šimer-
dou. Zapisovatelkou byla jmenována Z. Andržová 
a ověřovateli zápisu byli jmenováni R. Černý, A. 
Jelínková.
Hlasování: pro 7 : proti 0
Usnesení č. 1/6/2022
Zastupitelstvo obce schvaluje zapisovatelku Z. 
Andržovou, ověřovatele zápisu R. Černého a A. Je-
línkovou.

Bod č. 2: Schválení programu
Předsedající seznámil přítomné s návrhem pro-
gramu v souladu s pozvánkou předanou členům 
zastupitelstva a v souladu s informací zveřejněnou 
na úřední desce. Předsedající dal hlasovat o návrhu 
programu včetně jeho doplnění a změn (bod č. 9, 
10, 11)
Hlasování: pro 7 : proti 0
Usnesení č. 2/6/2022
Zastupitelstvo obce schvaluje navržený program 
zasedání.

Bod č. 3: Kontrola usnesení ze zápisu č. 5/2022
Veškerá usnesení jsou v pořádku.

Bod č. 4: Schválení dodatku č. 1 k SoD – Výstavba 
chodníku 3 část, Bolehošťská Lhota
Pan starosta předložil zastupitelům ke schválení 
dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo s firmou Stavibet 
s.r.o. České Meziříčí. Po zohlednění všech více 
a méně prací bude navýšena částka o 1 865 255 Kč 
s DPH. Vícepráce souvisí s výměnou kanalizace 
pod chodníkem a větším rozsahem asfaltování vo-
zovky u chodníku. 
Hlasování: pro 7 : proti 0
Usnesení č. 3/6/2022
Zastupitelstvo obce schvaluje dodatek č. 1 
ke smlouvě o dílo s firmou Stavibet s.r.o. a pově-
řuje starostu k podpisu dodatku.

Bod č. 5: Schválení nabídky na zpracování žádos-
ti o dotaci CEP 
Pan starosta předložil přítomným nabídku firmy 
CEP na zpracování žádosti o dotaci na rekonstruk-

ci malé vodní nádrže ve Lhotě. Zpracování žádosti 
o dotaci v celkové hodnotě 50.000,- Kč bez DPH. 
Hlasování: pro 7 : proti 0
Usnesení č. 4/6/2022
Zastupitelstvo obce schvaluje cenovou nabídku 
firmy CEP na zpracování žádosti o dotaci „Rekon-
strukce MVN Bolehošťská Lhota“ a pověřuje sta-
rostu k zadání zpracování žádosti. 

Bod č. 6: Schválení dohody o ukončení smlouvy 
o dílo - Profesionálové 
Zastupitelům byl předložena dohoda o ukončení 
smlouvy o dílo „ Přístavba a stavební úpravy Zá-
kladní a mateřské školy Bolehošť“. Dohoda bude 
ukončena z důvodu pozastavení projektu přístavby 
ZŠ a MŠ Bolehošť.
Hlasování: pro 7 : proti 0
Usnesení č. 5/6/2022
Zastupitelstvo obce schvaluje dohodu o ukončení 
smlouvy o dílo s firmou Profesionálové a.s. Hradec 
Králové a pověřují starostu k podpisu dohody.

Bod č. 7: Schválení smlouvy o zřízení věcného 
břemene – ČEZ Distribuce 
Pan starosta předložil ke schválení smlouvu o zří-
zení věcného břemene - služebnosti se společností 
ČEZ Distribuce a.s. Jedná se o přípojku knn na p.č. 
1813 v Bolehošťské Lhotě.
Hlasování: pro 7 : proti 0
Usnesení č. 6/6/2022
Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu o zřízení 
věcného břemene - služebnosti se společností ČEZ 
Distribuce a.s. - přípojka knn na p.č. 1813 v Bole-
hošťské Lhotě.

Bod č. 8: Montáž osvětlení multifunkčního hřiště 
Pan starosta seznámil přítomné s návrhem roz-
počtu na montáž osvětlení multifunkčního hřiště. 
Montáž provede p. Rykl, který zabezpečuje v obci 
opravy veřejného osvětlení a rozhlasu. Celková 
cena bude 226.482,96 Kč s DPH.
Hlasování: pro 7 : proti 0
Usnesení č. 7/6/2022
Zastupitelstvo obce schvaluje cenovou nabídku 
na montáž osvětlení multifunkčního hřiště a pově-
řuje starostu k zadání realizace zakázky.

Bod č. 9: Schválení smlouvy o bezúplatném převodu 
Zastupitelé se seznámili s návrhem smlouvy 
o bezúplatném převodu vlastnického práva k ma-
jetku od Úřadu pro zastupování státu ve věcech 
majetkových. Jedná se p.p. č. 1727/4 – vodní plo-
cha, koryto vodního toku.

Hlasování: pro 7 : proti 0
Usnesení č. 8/6/2022
Zastupitelstvo obce schvaluje smlouvu 
o bezúplatném převodu vlastnického práva k ma-
jetku – p.p. č. 1727/4 s Úřadem pro zastupování 
státu ve věcech majetkových a pověřuje starostu 
k podpisu smlouvy. 
 
Bod č. 10: Zhoršené geologické podmínky parce-
ly č. 6 - Kouty 
Zastupitelé byli seznámeni s problematikou zhor-
šených geologických podmínek u stavební parcely 
č. 6 v lokalitě Kouty. 

Bod č. 11: Škody na majetku obce vlivem pojezdu 
těžké techniky 
Pan starosta seznámil přítomné s navyšujícím se 
poškozováním majetku obce (obrubníky) vlivem 
pojezdu těžké techniky. Jedná se především o lo-
kality v Koutech – stavební parcely a vjezdy na pole 
v Bolehošťské Lhotě.

Bod č. 12: Ostatní
a) provedená demolice stodoly za školou – úpra-

va terénu – příprava prostoru na modulární 
školku

b) omezení tranzitní kamionové dopravy na prů-
jezdu obcí – umístění zákazových značek

c) zájem poskytovatele internetu Starnet 
o umístění vysílačů na obecní budovy 

d) zahájení komplexních pozemkových úprav 
v k.ú. Bolehošť

e) opravy polních cest – možnost opravy recy-
klátem

f) hromadné vývozy septiků v obci – dohoda 
s AQUA Servisem – budou stanoveny svozové 
termíny

g) obsazení výjezdové jednotky JSDH Bolehošť 
– velitel zásahu

h) příprava Gulášových slavností + další spole-
čenské akce

i) rozpočtové opatření č. 7 – schváleno starostou 
30.6.2022 – na vědomí 

Bod č. 13: Diskuze

Bod č. 14: Závěr
Starosta poděkoval přítomným za pozornost a za-
sedání v 19:30 hod. ukončil.

Zápis byl vyhotoven dne: 4. 8. 2022

Zápis č. 6/2022 o průběhu zasedání obecního zastupitelstva konaného dne: 3. 8. 2022 na obecním úřadě v 17 hodin.
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Chodník v Bolehošťské Lhotě

Od roku 2018 investuje obec mnoho finančních prostředků do komu-
nikací pro pěší. Nejinak tomu bylo v letošním roce, kdy se podařilo 
zcela dokončit chodník v Bolehošťské Lhotě. Nově se vybudovalo cca 
500 m chodníku, který navázal na stávající hotové části. Bezpečnost 
chodců ve Lhotě je nyní zajištěna.

 Z naší obce

Samotná stavba nebyla vůbec jednoduchá, objevilo se mnoho kom-
plikací. Mezi čp. 9 a 10 se musela kompletně vyměnit dešťová kana-
lizace o délce 60 m. Podobný případ byl i u autobusové zastávky, kde 
se musela zrekonstruovat revizní šachta a související úseky rozpadlé 
dešťové kanalizace. Do této šachty se sbíhají 3 truby různých průměrů, 
nešel použít prefabrikovaný betonový výrobek. S dešťovou kanalizací 
souvisely i další výdaje. Problém je, že celá dešťová kanalizace vznika-
la postupně, byla často budována svépomocí a bez jakýchkoliv plánů 
a evidence. Až během stavebních prací zjišťujeme, která nemovitost je 
napojena, narážíme i na historické meliorace. Ty jsou svedeny do obce 
až z polí. Třeba prostup dešťové kanalizace pod krajskou silnicí na dru-
hou stranu u čp. 9 byl vyroben z rovnané opuky. Naši předci byli ši-
kovní, ale za těch možná 100 let už se to kompletně ucpalo. Průchod 
pod silnící se tedy vykopal a zrekonstruoval podle dnešních standar-
dů. Jenom vícepráce související s dešťovou kanalizací přišly bez mála 
na 900 000 Kč.
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Další samostatnou kapitolou byl stav krajské silniční komunikace. 
O jejím podloží si můžete obrázek udělat sami. (dvě fotografie s pa-
letou v horní části) Předtím, než byly v obci vybudovány asfaltové 
cesty se používaly tzv. „štětové“. Ty vznikaly už ve středověku. V naší 
obci se pro její stavbu používala opuka z místního lomu. Konstrukce 
byla založena na rovnaném lomovém kameni na stojato. (viz ilustrační 
foto) Problém je, že původní cesta byla užší než ta asfaltová a nedošlo 
k dostatečnému zpevnění podkladu krajnic. Asfalt byl položen prak-
ticky přímo na jíl. Proto je silnice nyní celá do oblouku a na stranách 
rozlámaná. Uprostřed zůstal původní štět, který je dostatečné únosný.
Vzhledem ke stavu krajnic jsme pozvali na jeden z kontrolních dní 
zástupce správy komunikací, abychom se dohodli, jak krajnice podél 
nového chodníku opravíme, a to i s ohledem na dostatečný odvod 
dešťové vody ze silnice. Museli jsme zajistit opravu až do „zdravého“ 
asfaltu a zajistit min. požadovanou tloušťku podkladních vrstev. Jsme 
toho názoru, že se tato oprava vyplatila a minimálně podél chodní-
ku jsme technický stav komunikace dostatečně zlepšili. Správa silnic 
Královéhradeckého kraje pro nás totiž v tomto ohledu neudělá vůbec 
nic… Vícepráce na opravu vozovky stály více jak 1 000 000 Kč.
Do výběrového řízení se nám tentokrát přihlásily 3 firmy. Nejnižší 
nabídkovou cenu 3 182 443 Kč vč. DPH podala firma Stavibet, s. r. o. 
z Českého Meziříčí. Spolupráce s pracovníky byla výborná. Původně 
měli stavět pouze chodník, ale byli schopni zajistit i opravy dešťové 

kanalizace a silnice. Celková cena stavby vč. všech víceprací a méně-
prací se zastavila na částce 5 047 698 Kč vč. DPH. Také v letošním roce 
se nám na tuto stavbu podařilo získat finanční prostředky ze dvou do-
tačních titulů – od Královéhradeckého kraje a díky Místní akční sku-
pině NAD ORLICÍ ještě z výzvy IROP Ministerstva pro místní rozvoj. 
Celková částka dotace na výstavbu bude kolem 1 600 000 Kč.

Jakub Šimerda
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Demolice stodoly na školní zahradě a příprava projektu modulární školky

Během prázdnin došlo k avizované demolici objektu staré stodoly 
na školní zahradě. Opukový kámen, který tvořil většinu konstrukce 
zdiva, najde další využití při rekonstrukci malé vodní nádrže v Bole-
hošťské Lhotě. O její přípravě jsme psali v minulém čísle. Kámen je 
deponován u Agrospolu a není v tuto chvíli určen k prodeji nebo roz-
dávání. Demolici provedla firma pana Hojného. Po provedení terén-
ních úprav byla plocha po bývalé stodole dočasně zatravněna.
V místě zbořeniště se totiž plánuje vybudování modulární školky. Ta 
by měla fungovat od září roku 2023. Vyřešíme tím problémy s nedo-

statečnou kapacitou, které máme v posledních letech a budeme mít 
i v budoucnu. Obec se rozrůstá, rodí se mnoho dětí. Studie návrhu 
školky byla odsouhlasena a pokračuje projektování. Modulární vý-
stavba má tu výhodu, že jsou stavby rozebíratelné a mohou se pře-
stěhovat na jiné místo v případě, že již nebudou potřeba. Kapacitně to 
bude v následujících letech složité i v základní škole a školní družině. 
Modulární školka se v budoucnu může využít i k jiným účelům než pro 
nejmenší děti. 

Jakub Šimerda
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Otevření nového sportoviště

Dne 9. července proběhlo slavnostní otevření nového sportoviště 
před obecním úřadem. Počasí přálo, zastihla nás pouze jedna přeháň-
ka. Celým odpolednem nás provázela reprodukována hudba od Jendy 
Šmídy, občerstvení zajistil spolek Sokol Lipiny. Na ploše sportoviště 
byly k dispozici stoly na ping pong, míče pro hraní fotbalu, basket-
balu, ale i měkké míče pro nejmenší děti. Hřiště bylo návštěvníky po 

celé odpoledne aktivně využíváno. Nechyběly dva skákací hrady, které 
nám zapůjčily společnosti EKO-KOM a Kooperativa. Otevření spor-
toviště se zúčastnilo kolem sta návštěvníků. To není na druhý prázd-
ninový víkend vůbec špatné. Děkujeme za účast a těšíme se na vaše 
sportovní aktivity.

Jakub Šimerda
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Shrnutí posledních 4 let

Vážení spoluobčané, v tomto článku shrnu to nejdůležitější, co se 
v letech 2018 – 2022 v naší obci událo. Poslední 4 roky byly velmi 
dynamické. První dva roky fungovalo vše normálně, užívali jsme 
si klidu. Nikdo nedokázal ani pomyslet na to, co by mohlo nastat. 
Poté jsme si prošli pandemií, která měla vliv zejména na školství 
a pořádání kulturních akcí. Nyní tu máme krizi na trhu s energiemi 
a obecně vzrůstající společenskou nespokojenost. Tyto věci však ne-
jsme schopni na obci ovlivnit. Co jsme však ovlivnit mohli, je práce 
na projektech ve prospěch rozvoje naší obce, a o to jsme se také 
po celou dobu snažili. Ti z vás, kteří to chtějí vidět, to dobře vědí. 
Shrňme to do několika oblastí:
1. Finance obce
Nejprve je nutné připomenout, že od roku 2018 jsou na tom obecní 
a městské pokladny obecně lépe. Došlo totiž ke změně tzv. rozpoč-
tového určení daní, kdy stát obcím a krajům posílá větší procentuál-
ní podíl z vybraných daní. I díky tomu skončil v posledních čtyřech 
letech náš obecní rozpočet v přebytku. Neméně důležitou složkou 
příjmů jsou dotace. Ty se snažíme čerpat na každý větší projekt (lo-
kalita Kouty, chodníky, nový vrt, výsadba stromů, mobiliář ve ško-
le, sportoviště apod.). V letech 2019 až 2022 obec získala nebo má 
přislíbeno dotační prostředky ve výši 14 600 000 Kč. Celkově jde 
zhruba o 1.5x násobek průměrného obecního rozpočtu. Z toho nej-
větší podíl činí dotace na inženýrské sítě a komunikace v Koutech, 
a to ve výši 8 500 000 Kč. Neméně důležité je, že obec v tuto chvíli 
nemá žádné půjčené finanční prostředky. Všechny závazky ve výši 
4 650 000 Kč byly splaceny v minulém roce.
2. Infrastruktura a komunální rozvoj
Netřeba připomínat, že mezi největší investice obce patřilo vybudo-
vání inženýrských sítí a komunikací v Koutech. Projekt, který jsme 
„zdědili“, se naštěstí podařilo dotáhnout úspěšně do konce, a to 
i po finanční stránce – dluh za pozemek splacen, náklady stavby se 
zaplatily.
Dále byly velkou prioritou komunikace pro pěší, které v některých 
částech obce zoufale chyběly. Vybudován byl chodník na Solnické 
a v Bolehošťské Lhotě. Opravou prošel také veřejný prostor u ob-
chodu s potravinami. Zbývá pokračovat chodníkem u rybníku Vel-
ký Nadýmač, k nádraží a samozřejmě, dle potřeby, opravou starých 
chodníků.
Mezi další velké opravy se zařadily výměny některých úseků pů-
vodního litinového vodovodu, a to v místech častých poruch nebo 
v úsecích, kde se následně vybudoval nový chodník. Výměnou pro-
šlo potrubí na Habeši, u školy, u obchodu s potravinami a v cca polo-
vině Bolehošťské Lhoty. Připraven byl také nový vrt na pitnou vodu, 
jako náhrada za původní dosluhující. Ten by měl být v příštím roce 
napojen na úpravnu vody. Průběžně také opravujeme úseky dešťové 
kanalizace, které jsou v havarijním stavu.
Velkým tématem byla také příprava odkanalizování obce, které se 
začalo připravovat již za minulého volebního období. Projekt byl 
v roce 2021 téměř dokončen a je připraven pro podání na stavební 
úřad. Dalšímu postupu přípravy však brání dvě zásadní věci. Za prvé 
došlo oproti studii k prodražení první etapy výstavby z 25 milionů 
na 60 milionů a za druhé není shoda s jedním z majitelů na odkupu 
pozemku potřebného pro umístění čistírny odpadních vod. Za těch-
to okolností jsme byli projekt nuceni uložit tzv. „do šuplíku“.
Nezapomnělo se ani na silniční komunikace. Žádná sice neprošla 
generální rekonstrukcí, opravám se však věnujeme každý rok.
3. Obecní budovy a škola
Budovy obecního úřadu, školy a hasičárny byly zrekonstruovány již 
v minulosti. Budovy byly zejména zatepleny a došlo k výměně tech-
nologie vytápění na tepelná čerpadla. V kontextu dnešní doby šlo 
již tehdy o velmi dobrá rozhodnutí, díky kterým šetří obec velké fi-
nanční prostředky. Za poslední období tedy nebylo nutné do těch-
to budov investovat. Proto se v současnosti věnujeme spíše školní 
zahradě, kde je rozhodně na čem pracovat. Na výstavbu venkovní 
učebny naváže v letošním roce nové moderní pískoviště. S nedo-

statečnou kapacitou mateřské školy si poradí modulární oddělení 
školky, které je bohužel z hlediska finančních možností jediné reali-
zovatelné. Velký projekt rozšíření školy a školky, jenž byl připraven, 
je v dnešní době mimo ekonomickou realitu.
Za poslední období jsme se také věnovali zvelebování obecního 
hostince. Rekonstrukcí prošla střecha zahrádky, dokončen byl byt 
v 1. nadzemním podlaží vč. zateplení stropů. Vyměnili jsme všech-
na zbývající okna v pobytových prostorech a boční vchodové dveře. 
Ve výčepu se vyměnil zdroj vytápění za výkonnější. Nyní se pracuje 
na opravě fasády obvodových zdí hostince, kde měl být původně ob-
klad z kabřince.
Na svoji rekonstrukci nyní čeká budova před obecním úřadem, kte-
rou jsme zakoupili společně s pozemkem pro potřeby sportovního 
a kulturního zázemí obce.
4. Péče o vzhled obce a krajiny
O vzhled obce se starají dva zaměstnanci na plný úvazek. Ti mají 
na starosti zejména údržbu travních porostů. Trávníky nechává-
me na vhodných místech vykvést pro lepší odolnost proti suchu 
a na podporu biodiverzity. Má to smysl, neboť se na mnohé travna-
té plochy vrátily kvetoucí byliny. Přerostlá nebo přestárlá tráva není 
o zanedbání péče, ale o záměru ji takto ponechat, i když to může 
vypadat nehezky. Někde se seče nakrátko, jak bývá běžné. 
Zejména během let 2019 a 2020 se v obci a v krajině vysázelo přes 
300 stromů, ovocných i lesních druhů dřevin. Ty i několik let po vý-
sadbě někdy potřebují zalít, upravit úvazky nebo zastřihnout.
Věnovali jsme se rozšiřování odpočinkových míst i péči o stávající 
mobiliář, zvoničku nebo hasičárnu ve Lhotě. Průběžně jsme zlepšo-
vali technické vybavení pro obecní pracovníky, které umožňuje efek-
tivnější a rychlejší práci. Variabilita činností je veliká. Snažili jsme se 
po celou dobu dělat co nejvíce činností vlastními silami, což šetřilo 
finanční prostředky obce. Velmi nadstandartně se seče tráva v příko-
pech podél silnic.
Opravou prošly malé vodní nádrže v majetku obce, nacházející 
se v Bolehošťské Lhotě. Jedna z nich se snad v příštím roce dočká 
kompletní rekonstrukce při zachování jejího historického vzhledu. 
U rybníku V. Nadýmač byla vybudována malá tůň jako ukázka toho, 
že vodu lze zadržovat i v obci. Tůně mají jinou funkci než rybníky, 
které jsou důležitou součástí naší obce. Směnou půdy vznikl mo-
křad s tůněmi také v krajině za Habeší. Ten hostí chráněné druhy 
obojživelníků, či jiných živočichů a pomáhá zadržovat vodu v krajině 
v místě, kde jinak v okolí za sucha není.
5. Odpadové hospodářství
Za poslední 4 roky se díky Vám občanům velmi zlepšilo třídění od-
padů. Na podporu této peněz šetřící aktivity jsme velmi rozšířili po-
čet sběrných nádob a zrekonstruovali téměř všechna sběrná místa 
na tříděný odpad. Zavedli jsme také svoz BIO odpadu přímo od Va-
šich domovů, což velmi zlepšilo komfort zacházení s biologicky 
rozložitelnými odpady. V posledním období nedošlo ani ke zdražení 
poplatku za svoz odpadů, opět díky lepšímu třídění. Velmi se také 
osvědčily malé popelnice na drobný elektroodpad. Po celý rok je 
k dispozici shromaždiště dřevitého biologického odpadu.
6. Rozvoj sportu, spolky a kultura
Nadále probíhá udržování tradičních kulturních akcí, které se za-
vedly za působení starosty Františka Kouby, jako jsou adventní roz-
svícení zvoničky, setkání seniorů, či společenského plesu. Nechybí 
ani jarní a podzimní divadelní představení, vítání občánků, hudební 
koncerty a Gulášové slavnosti.
Mezi spolky, které obec každoročně podporuje a zaslouží si to za čin-
nosti pro občany, patří pouze Sokol Lipiny a SDH Bolehošť. 
Za úspěch považujeme i vybudování nového moderního sportovi-
ště, které v obci citelně chybělo. To využívají místní občané i děti 
a žáci z místní základní a mateřské školy. V kombinaci s rozšířením 
zázemí v areálu před obecním úřadem se nabízí využití ještě širší.
Aktivita spolků nebo skupin občanů se společným zájmem by mohla 
být určitě větší. Je zde velký potenciál k rozšíření do budoucna.

Jakub Šimerda
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10. Gulášové slavnosti

Po dvouleté pauze jsme se vrátili k pořádání Gulášových slavností. 
Na letošní rok připadl jubilejní desátý ročník. Obsadit ho soutěžními 
týmy nebylo vůbec jednoduché. Účastnit se mělo deset týmů, jeden 
však bez omluvy v sobotu nepřijel. I přesto pro nás soutěžící uvařili více 
jak 500 litrů gulášů 14ti druhů, na čepu bylo 9 druhů piv. Nechyběly ani 
pochutiny všeho druhu jako langoše, burgery, trdelníky, cukrová vata, 
grilované maso apod. Kromě piva bylo možné ochutnat výrobky z me-
doviny a vína z Vinařského domu KOPEČEK.
Programem nás provázela moderátorka Kateřina Rohlíčková, která 
na poslední chvíli vystřídala Honzu Duška. Ten se omluvil z rodinných 
důvodů. Odpolední hudební program zajistil Jenda Šmída a jeho JP 
PROJECT. O večerní zábavu se postarala kapela Řemen. Se soumrakem 
bohužel dorazil trvalý déšť, a tak se zábava přesunula pod střechy stanů.
Nemohla chybět zábava pro děti v podobě malování na obličej, dvou 
skákacích hradů a obří skluzavky. Ty byly umístěny na ploše multi-
funkčního hřiště. K dispozici byly také balóny pro míčové hry. Tím, 
že se zábava pro děti přesunula na oplocené hřiště, se ušetřil cenný 
prostor a rodičům část starostí s hlídáním dětí. Vzhledem k tomu, že 
se nám podařilo odkoupit sousední nemovitost s pozemkem od paní 
Břízové, bylo pro pořádání slavností prostoru více než dost. Návštěv-
níci si nový vzhled areálu před obecním úřadem pochvalovali.
Prodáno bylo celkem 1060 vstupenek. Náklady akce se i díky spon-
zorským darům a poplatkům od soutěžících zaplatily. Návštěvnost 
místních jsme odhadli na cca 100 lidí, což není mnoho. Zavítali k nám 
také obecní rodáci.
Odpoledne počasí přálo, a tak přijela většina návštěvníků na kolech. 
Ani se nám nepodařilo zaplnit obě parkoviště na přilehlých loukách, 
které nám půjčuje pan Havrda.
Děkujeme za všechny podněty ke zlepšení a vaši účast. Tak zase za rok!

Jakub Šimerda

Výsledky

Hlavní soutěž o vaření gulášů hodnocená porotou:
1.  Hovězí pikantní – restaurace Bobkárna, Týniště nad Orlicí
2.  Kančí guláš – restaurace Bobkárna, Týniště nad Orlicí
3.  Řezníkův zabíjačkový – Řeznická parta, Police nad Metují

Soutěž o nejoriginálnější stánek hodnocený porotou:
1.  SK Sokol Lipiny, Lipiny
2.  Řeznická parta, Police nad Metují
3.  Sedmá rota, Bolehošť

Návštěvníci vyhodnotili pořadí gulášů takto:
1.  Hovězí pikantní – restaurace Bobkárna, Týniště nad Orlicí
2. Kančí guláš – Sedmá rota, Bolehošť
3.  Kančí guláš – restaurace Bobkárna, Týniště nad Orlicí
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Pohádka pro děti

Každý článek začínám informací co, kdy a kde se v obci uskutečnilo 
v oblasti kultury. Tentokrát Vám nejprve přiblížím, jak se vlastně ta-
ková akce pro děti (nejen pro ně) rodí na svět. 
Původní myšlenku nám vnukly místní maminky malých dětí, které si 
postěžovaly, že v obci není dostatek kultury a akcí pro malé tj. školko-
vé a školní děti. Věřte, že dětí od 3 do 10 let je u nás více než šedesát. 
Doba pandemie překazila pořádání mikulášské besídky nebo hasič-
ského karnevalu. Domluvili jsme se s panem starostou, že by bylo fajn 
pro děti uspořádat divadlo. Termín zvolíme na začátek září, to již bu-
dou děti z dovolených doma a alespoň jim ještě trochu prodloužíme 
prázdniny.
Kontaktovala jsem divadelní spolky z blízkého i vzdálenějšího oko-
lí. Vzpomeňme na velmi povedené představení pohádky Krákorání 
na Krákorce nebo hudební pohádku O princezně, která ráčkovala. 
Bohužel, žádný z nich dětské představení v nabídce neměl. Zbýval 
poslední telefon na ochotnický divadelní spolek Orlice z Potštejna. 
Konečně kladná odpověď, ano hrajeme pohádku pro děti a velice rádi 
k Vám přijedeme. Domluvili jsme termín a zbývalo se jen těšit. 
Pozvánku na představení jsem proto již na konci května zveřejnila, 
aby si pohádka našla místo ve Vašich kalendářích. Hlášení místního 
rozhlasu a reklama na Facebooku už byla samozřejmostí. Potěšilo mě, 
kolik pozitivních reakcí blížící se událost měla.
A teď již mohu začít, jako obvykle…..
První zářijová sobota patřila v Bolehošti dětem. Po dlouhé době se 
konalo divadelní představení pro děti. Přijel k nám ochotnický diva-
delní spolek Orlice z Potštejna s pohádkou „Jak se chudý král do boje 
chystal“. Představení trvalo zhruba 40 minut, což bylo tak akorát, aby 
děti udržely pozornost. A některé pozor opravdu dávaly. Například 
malý Tomášek, pomohl svou radou „stojí za tebou“ chudému králi 
najít chytrou babičku a tím nás všechny pobavil. Živé vystoupení je 
pro děti krásnější zážitek než televize, počítače a mobily. Pohádku 
poté ukončil zvoneček a úsměvy na tvářích dětí i rodičů byly odmě-
nou účinkujícím. 
Moc děkuji přítomným za to, že přišli, za slova pochvaly a podpory, 
abychom vytrvali a nepřestali taková představení pořádat. Budeme 
tedy doufat, že příště si na místní akci najde cestu více diváků a při-
jdou nás tak podpořit. Nezáleží na tom, zda je to divadlo pro děti, 
koncert pro dospělé nebo jiná kulturní akce, jedno mají společné, bez 
Vás to prostě nemá cenu.

Zdeňka Andržová

Společenská kronika

Svá životní jubilea oslavili

Oslavencům přejeme pevné zdraví 
a dostatek životního elánu a optimismu. 

Učík Bohuslav 75

Boukalová Anna 87

Silná Alenka 70

Žemličková Jana 86

Gründlová Hana 91

Roll Bohuslav 80

Bartoňová Jana 75

Fišerová Jarmila 93

Čtvrtečková Anna 81

Mezi námi jsme přivítali

Ať Vaše děti vyrůstájí ve zdraví a radosti.

Martin Ešpandr
Martin Lankaš

Z našich řad odešli

Všem pozůstalým vyjadřujeme upřímnou soustrast!

Ludmila Máslová ve věku 89 let
Jan Bartoš ve věku 70 let
Petr Kramář ve věku 77 let
Bohuslav Roll ve věku 80 let
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Kandidátní listiny

Hodnota domova

1. Jakub Šimerda 
33 let, starosta obce, Bolehošť

2. Miloš Brandejs 
27 let, programátor, Bolehošťská Lhota

3. Ivo Šimerda 
58 let, zootechnik, Bolehošť

4. Martina Kolková 
34 let, farmaceutická laborantka, Lipiny

5. Mgr. Alena Jelínková 
65 let, důchodkyně, Bolehošťská Lhota

6. Ing. Vojtěch Boukal 
30 let, IT analytik, Bolehošť

7. Marek Stodůlka 
31 let, technický referent kvality, Bolehošť

8. Mgr. Vojtěch Drašnar 
31 let, knihovník Akademie věd,
Bolehošťská Lhota

9. Bc. Jakub Jizba 
33 let, programátor, Bolehošť

Rodáci

1. Jan Baše 
50 let, asistent logistického centra, 
místostarosta obce, Bolehošť

2. Roman Černý 
47 let, stavbyvedoucí, Bolehošť

3. Hana Kučerová 
42 let, OSVČ - účetní, Bolehošť

4. Jan Baše 
31 let, asistent logistického centra, Bolehošť

5. Hana Brandejsová 
48 let, odečítač, Bolehošťská Lhota

6. Václav Drašnar 
52 let, řidič mechanik, Bolehošťská Lhota

7. Roman Holub 
56 let, vedoucí střediska, Bolehošť

8. Pavel Ježek 
56 let, řidič mechanik, Bolehošťská Lhota

9. Jiří Netík 
43 let, dispečer kooperace, Bolehošť

Komunistická strana Čech a Moravy

1. Petr Prause 
47 let, technolog, Lipiny

2. Ing. Lucie Sedláčková 
39 let, rodičovská dovolená, Lipiny

3. Martin Kupka 
46 let, obchodní zástupce, 
Bolehošťská Lhota

4. Lukáš Mencl 
35 let, OSVČ, Lipiny

5. Luboš Stonjek 
55 let, OSVČ, Bolehošťská Lhota

6. Josef Chmelař 
30 let, koordinátor teamu, Lipiny

7. Jiří Stodůlka 
42 let, obkladač, Lipiny

8. Miroslav Máslo 
68 let, strojník, Lipiny

9. Marie Linková 
74 let, důchodce, Lipiny

Nevíte si rady, jak upravit hlasovací 

lístek v komunálních volbách?  

V obecních volbách máte tolik hlasů, kolik je v obci voleno zastupitelů. 

To zjistíte na hlasovacím lístku.

Volební systém je nastaven¢ tak, že při počítání v¢sledků se vaše hlasy počítají nejprve jako zisk pro danou stranu. �a základě 

toho se určí, kolik která strana získá mandátů v zastupitelstvu. Teprve ve druhém kroku mohou vaše hlasy pro jednotlivé 

kandidáty těmto kandidátům pomoci k zisku některého z mandátů, které strana získala. 

Kdo získá mandát?

3.1.

Můžete dát všechny své hlasy 

jedné straně. 

2.

Pokud volíte například 7 zastupitelů, 

máte 7 hlasů. Ty můžete rozdělit 

napříč stranami.

Poslední možností je kombinace 

předchozích dvou. 

S hlasy můžete naložit 3 způsoby:
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 Dění ve škole

Vážení rodiče, děti, žáci, přátelé školy,
dovolte mi ohlédnout se za prvním rokem mého působení v bole-
hošťské škole a představit Vám koncepci školy. V srpnu minulého 
roku jsem se stala ředitelkou základní školy a mateřské školy v obci 
Bolehošť. Pro mě samotnou to byl rok seznamovací s místními lidmi 
i s podmínkami. Těší mě, že jsem mohla zažívat vstřícnost, laskavost 
a klid. Cením si toho, že je škola vnímána s respektem a s vážností. 
To je velmi důležité pro její budoucnost.   
Počty dětí a žáků rostou, a tak můžeme uvažovat o dalších staveb-
ních i organizačních úpravách, abychom tak mohli uspokojit zvyšující 
se poptávku v MŠ i ZŠ, případně nabídli místa v okolních obcích. Spo-
kojené děti, spokojení žáci, kteří jsou schopni navázat na další stupeň 
vzdělávání, to je náš cíl. Neobejdeme se však bez spolupráce s Vámi 
rodiči! Pro novou etapu jsem vypracovala Koncepci rozvoje školy, 
kterou si dovoluji představit.

Kam se chceme dostat – priority školy

Jakého žáka chceme vychovat? Ambicí školy je vést děti a žáky 
k samostatnému a tvořivému způsobu myšlení v souvislostech, 
ke spolupráci, k uvědomování si svých potřeb a zároveň k citlivosti 
k potřebám druhých. Škola by měla vybavit žáky kompetencemi, kte-
ré jim umožní orientovat se ve společnosti a přijímat zodpovědnost 
za svá rozhodnutí.

Sbírka pro Diakonii

V pondělí 29. srpna se na žádost našich občanů uspořádala ve spo-
lupráci s Diakonií Broumov sbírka nepotřebného ošacení a lůžkovin. 
Sbírka proběhla v budově obecního úřadu, kam občané po celý den 
mohli věci nosit. Sešlo se vcelku slušné množství, které bylo následně 
druhý den odvezeno již zmíněnou Diakonií. Děkujeme všem obča-
nům, kteří se sbírky zúčastnili. 

Zdeňka Andržová

Kruhové tréninky v Bolehošti

Rádi bychom zkusili přivést dohromady nadšence pro pohyb i ty, kteří 
se k nějakému tomu cvičení odhodlávají, ale motivace je málo. Roz-
hodli jsme se proto založit kruhový trénink Bolehošť. Však naše nové 
sportoviště k tomu jen vyzývá.
Co je to vlastně kruhový trénink? Je to soubor střídajících se cviků, 
které se v časových intervalech obměňují(např. 30 sekund cvičení, 30 
sekund pauza a přechod na další cvik), jejich výhodou je nenáročnost 
na vybavení a také rovnoměrné posilování všech svalových partií, ale 
i důraz na kardio. Nemusíte se bát, takové cvičení se lehce přizpůsobí 
tempu úplného začátečníka, ale i pokročilým sportovcům.
Jde nám hlavně o to, přivést lidi dohromady, pobavit se a vzájemně se 
motivovat. 
Jason, který bude naším lektorem, má trenérskou kvalifikaci i léta zku-
šeností s pořádáním podobných lekcí. 
Naše představa je, že se sejdeme jednou týdně v podvečer na spor-
tovišti, v chladném počasí v tělocvičně školy. Začínáme první týden 
v říjnu. Cena za lekci 50 Kč (První zkušební lekce zdarma).
V případě zájmu pište na eliska.frost@gmail.com

Eliška Frost

Cílem reflektujícím současné potřeby je posílení důvěryhodnosti 
školy jako instituce ve vztahu k veřejnosti v obci. Komunikace mezi 
školou a rodiči by měla vycházet z principů vzájemného respektu. 
Škola musí akceptovat autoritu rodiče, zároveň je ale nutné, aby ro-
dič akceptoval autoritu školy. Oboustranný vztah vycházející z důvě-
ry a respektu vnímáme pro posun školy jako zásadní.
Základním principem pro vytváření fungující školy je nutná koope-
race školy s jejím zřizovatelem, školskou radou a SRPŠ. Posilování 
a rozvoj dobrých vztahů všech těchto subjektů přinese škole prospe-
ritu a zkvalitnění jejího fungování. Škola by měla být otevřená dětem, 
žákům, rodičům, komunitě obce a zároveň žáky do života komunity 
přirozeným způsobem zapojovat. 

Hlavní cíle pro rozvoj jednotlivých oblastí

Oblast výchovy a vzdělávání
•Podporovat integraci moderních výukových metod, které navazují 

na předchozí koncepce školy vycházející ze školního vzdělávacího 
programu 

• Metody:
o kritické myšlení,
o projektové vyučování,
o činnostní učení,
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o formativní hodnocení 
o metoda CLIL (Content and Language Integreated Learning, me-

toda zavádění cizích jazyků do výuky),
o Feuersteinova metoda instrumentálního vyučování.
o Edukačně stimulační skupiny, projekt Maxík

• Zajišťovat podmínky inkluze. Podporovat začleňování žáků se spe-
ciálními vzdělávacími potřebami (dále jen SVP)

• Spolupracovat s poradenskými zařízeními s cílem rozšířit odbornou 
podporu dětem s SVP

• Podporovat nadané a talentované žáky
• Posilovat sounáležitost a kooperaci MŠ a ZŠ 
• Udržovat bezpečné školní klima. Mapovat aktuální situaci, realizo-

vat dotazníková šetření k rizikovému chování
• Předcházet problematickému chování zařazováním programu primární 

prevence. Zvyšovat kompetence žáků v řešení krizových situací
• Uplatňovat zásady mezinárodního vzdělávacího programu Ekoško-

ly, jehož hlavním cílem je, aby žáci snižovali ekologický dopad školy 
a svého jednání na životní prostředí a sami zlepšovali školní prostře-
dí a okolí školy (environmentální výchova).

Oblast personální
• Udržet si kvalifikované pedagogy ochotné se dále sebevzdělávat 

a podílet se na rozvoji školy
• Stabilizovat tým, využít potenciál týmové práce, zlepšovat klima 

školy
• Vytvářet kvalitní pracovní podmínky pro nepedagogické pracovní-

ky, kteří tvoří nedílnou součást pracovního kolektivu.

Oblast materiálně provozní
• Zajistit prostory odpovídající nárokům moderní školy – uskutečnit 

výstavbu dalšího oddělení mateřské školy formou modulární budovy 
• Dovybavit učebny projekční a interaktivní technikou
• Vybudovat plně funkční, moderní žákovskou a učitelskou knihovnu.
• Zabezpečovat dostatek finančních prostředků pro materiální vy-

bavení školy – sledovat projekty Královéhradeckého kraje, MŠMT, 
dotační výzvy z EU

• Vybudovat otevřenou přírodní zahradu/hřiště
• Zvýšit bezpečnost žáků monitorováním pohybu cizích osob v ob-

jektu školy. 

Jak se tam dostaneme a co pro to uděláme?

Oblast řízení
• Doplňovat koncepci rozvoje školy o nové prvky (např. polytechnic-

ká výchova)
• Průběžně upřesňovat vnitřní směrnice, kompetence a odpovědnost 

jednotlivých pracovníků a pracovních funkcí v režimu školy
• Podporovat osobní a profesní růst prostřednictvím osobních poho-

vorů, zavést portfolia zaměstnanců
• Zařazovat pravidelné náslechy ve vyučování s cílem zkvalitňování 

výuky, společné sdílení metodických postupů

• Umožňovat a podporovat další vzdělávání pedagogických pracovníků
• Zprostředkovat výměnné stáže do jiných ZŠ a do zahraničí
• Zajišťovat příjemné pracovní prostřední
• Využívat v maximální míře finančních zdrojů k odměňování aktiv-

ních a kvalitních pedagogů
• Umožňovat svobodnou volbu vyučovacích metod v rámci ŠVP
• Diferencovat výuku – uzpůsobovat formy a metody výuky možnos-

tem a potřebám žáků s SVP a žáků mimořádně nadaných
• Rozvíjet vztah učitel – rodič – žák a navázat na konzultace vedené 

formou tripartity.

Oblast spolupráce s rodiči a ostatními subjekty
• Zajišťovat dostatečnou informovanost rodičů o chodu školy pro-

střednictvím školních webových stránek, písemných informací 
a osobních konzultací

• Zveřejňovat výroční zprávu o činnosti školy a další dokumenty 
na webových stránkách školy

• Zvyšovat spoluúčast rodičů na akcích školy, aktivně je zapojovat
• Umožňovat předškolákům a jejich rodičům navštívit školu včetně 

náhledu do vyučování v 1. třídě 
• Kooperovat s ostatními základními školami 
• Realizovat spolupráci mezi zřizovatelem a školou a kooperovat při 

řešení běžného provozu školy
• Podpořit spolupráci všech zúčastněných subjektů školské rady, 

vstřícným postojem školy k řešení problémů a vytvářením strategie 
rozvoje

• Otevřít učební prostory v rámci komunitní školy širší veřejnosti
• Pořádat kulturní a sportovní akce s cílem podpořit propojení školy 

a komunity obce.

PŘEJI POKOJNÝ ŠKOLNÍ ROK 2022-2023, PEVNÉ ZDRAVÍ, POHO-
DU A KLID

Mgr. Hana Špatenková
ředitelka školy

Školní akce

24. 9. 2022 BAZAR – 9:00 ve škole
8. 10. 2022 ŘÍJNOVÁ DÍLNIČKA 
 – VYRÁBÍME DŘEVĚNÉ POSTAVIČKY, 14:00 škola
29. 10. 2022 DRAKIÁDA V LEDCÍCH
5. 11. 2022 LAMPIONOVÝ PRŮVOD
26. 11. 2022 ADVENTNÍ DÍLNIČKA, 14:00 škola
15. 12. 2022 VÁNOČNÍ BAZAR, 17:00 škola
23. 12. 2022 VÁNOČNÍ SVAŘÁK, 17:00 místo upřesníme
21. 1. 2023 LEDNOVÁ DÍLNIČKA, 14:00 škola

KAŽDÁ STŘEDA OD 5. 10. 2022 19:00–20:30 
 CVIČENÍ PRO ŽENY VE ŠKOLE

ŘÍJNOVÁ DÍLNIČKA
KDY: v sobotu 8.10.2022 ve 14 hodin
KDE: V prostorách školy v Bolehošti, pokud počasí dovolí ve venkovním altánu
KDO: Akce je určena pro rodiče s dětmi, mohou přijít děti školní, školkové i mladší v doprovodu rodičů, praro-
dičů i jiných přátel
KOLIK: vstupné je 70 Kč na rodinu, případné přebytečné peníze převedeme do fondu Přátel školy
PROGRAM: nejprve budeme vyrábět dřevěné postavičky, potom buřty, povídání a setkávání
CO S SEBOU: Základní materiál je zajištěn, ale fantazii se meze nekladou. Pokud máte doma nepotřebné zbytky 
látek, vlny, záclon, šátků, knoflíků, korálků,.. vezměte s sebou. Vhodné jsou také jakékoliv přírodniny – šišky, 
mechy, různé plody,.. S sebou vezměte též tavné pistole, pokud máte. 
OPÉKÁNÍ: Po vyrábění opečeme na ohništi buřty či něco jiného, přineste si vlastní
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 Sokol lipiny

Činnost Sokola od července 2022

Vážení spoluobčané, na začátku tohoto článku Vám chceme jako 
vždy popřát jménem Sokola Lipiny hodně zdraví a doufáme, že 
prázdninový čas jste si dobře užili a odpočinuli si. Během července 
jsme v naší klubovně měli otevřeno každý den v běžném režimu. 
Víkendy byly zamluveny na soukromé akce a my se mohli v klidu 
připravovat na 10. Gulášové slavnosti. Bylo zapotřebí vymyslet, 
jakou dáme výzdobu našemu stánku a do čeho oblékneme naši 
obsluhu. Nakonec se ujal nápad o romské osadě. Dále bylo potře-
ba vymyslet, jaké pivo budeme točit a kolik ho objednat. Samo-
zřejmě také jsme objednali 40 kilo hovězího masa, ze kterého se 
uvařil náš soutěžní guláš. A nakonec ještě zajistit sedm kýt na gril 
pro změnu pro návštěvníky. Pak už se přiblížila sobota s datem 13. 
srpna. V pátek, 12. srpna od ranních hodin, začala příprava masa 
na guláš a postupně se začalo vařit. Kolem 20. hodiny byl veškerý 
guláš uvařen a ochlazen. Během vaření jsme připravili vše ostatní 
a mohli jsme začít s nakládkou. Do připraveného chladícího vozu 
jsme nanosili vše, co bylo potřeba zchladit a nachladit pro návštěv-
níky. Dále jsme do druhé nákladní dodávky nanosili vše ostatní, co 
bylo ještě zapotřebí s sebou vzít, abychom mohli postavit zázemí. 
Za zapůjčení těchto aut velice děkujeme majitelům. Pak už přišla 
sobota a v devět hodin jsme vyrazili do Bolehoště postavit stán-
ky a zázemí pro grilování a pro přípravu guláše. Samozřejmě jsme 
nezapomněli na důležitou výzdobu stánku, kterou vyrobila naše 
členka. Pak připojit vše na zdroj elektřiny, aby to dobře fungova-
lo a najednou bylo skoro poledne a návštěvníci se začali hrnout. 
Dalo by se říci, že co jsme pro návštěvníky připravili, tak bylo sně-
deno a vypito. Věříme, že celá sobotní akce se vydařila a všichni 
návštěvníci byli spokojeni. Děkujeme všem, kteří navštívili náš 
stánek. Další významnou akcí pro nás byl turnaj v plážovém volej-
bale, jenž měl letos výročí 20 let, který se uskutečnil 27.8. Turnaje 
se zúčastnilo 10 týmů z celého kraje. Nesměl chybět ani domácí 
tým poskládaný z členů a přátel sokola. Hned z rána jsme měli 
obavy, zdali vůbec budeme volejbal hrát, neboť celou noc inten-
zivně pršelo, ale díky perfektně připraveným hřištím se na nich 
nevyskytly žádné kaluže. Pro případ nepříznivého počasí byly při-
praveny karty a o poháry bychom si zahráli v kartách, ale tento 
případ se díky bohu stal pouze jednou za celých 20 let. Obloha 
se avšak vyjasnila a během celého dne bylo krásně a svítilo nám 
sluníčko. Děkujeme našim pravidelným sponzorům za věcné ceny 
pro všechny zúčastněné a obci za příspěvek na podporu sportovní 
akce. V závěru tohoto léta jsme 3. září uspořádali výlet pro členy 
i nečleny sokola do Kutné Hory, která je zapsaná na seznamu dě-
dictví UNESCO. Zde jsme měli na programu návštěvu chrámu sva-
té Barbory, dále jsme si prohlédli historickou část města, kde jsme 
navštívili i jiné, velmi krásné památky tohoto půvabného místa. 
K prohlídce města samozřejmě nesměly chybět návštěvy místních 
hospůdek a vináren, kde jsme ochutnali místní speciality. Všem 
se zde velice líbilo, avšak bohužel jsme nestihli si projít celou 
zmiňovanou historickou část, a proto doporučujeme si pro výlet 
do tohoto města vyhradit celý den. Dále naše cesta pokračovala 
autobusem na místo, jenž je známé hlavně díky médiím a své kon-
troverzi. Jeli jsme se podívat na Čapí hnízdo. Zde si všichni prošli 
celý areál, prohlédli onu stavbu a občerstvili se v přilehlém baru. 
Odtud naše cesta směřovala již k domovu. Během veškerých cest 
v autobuse nebyla nouze o zábavu, neboť jsme si všichni společně 
zahráli onu zábavnou hru s otázkami, „Máme rádi Česko“. Navrá-
tili jsme se ve večerních hodinách, všichni unavení a se spous-
tou zážitků. Jakožto uzavírka letní sezóny se výlet velice vydařil. 
Následovně bychom si Vás rádi dovolili pozvat na námi připravo-
vané akce. Nejbližší akcí bude Lipinské posvícení s tradiční posví-

censkou kachnou. Při této akci bude k napití kromě normálního 
piva také Svatováclavský speciál od našeho dlouholetého doda-
vatele piva Primátor Náchod. Posvícení započne v odpoledních 
hodinách. K dobrému jídlu a pivu zahraje živá kapela, poskládaná 
z mladých talentů, kteří prošli Základní umělěckou školou v Týni-
šti nad Orlicí a zahrají nám na dechové hudební nástroje. Všichni 
jste srdečně zváni a těšíme se na Vás!

 Připravili Petr a Marek Prausovi  
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SK Sokol Lipiny Vás srdečně zve na 

POSVÍCENSKÉ KACHNÍ 
STEHÝNKO 

Sobota 1. 10. 2022 od 13hod v Lipinách pod Lípou 
- od 15hod bude hrát mladý dechový soubor 

- na čepu Svatováclavské pivo speciál  Single Hop 
 Rezervace kachních stehýnek do 28. 9.  na tel. čísle 775 154 495  

Budeme se těšit na Vaši návštěvu 

 



Pozvánky, inzerce, ostatní
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RANGERS BAND
PLAVCI

BOLEHOŠŤ 8.10.2022
od 17.00 hodin ve velkém sále obecního hostince

Cena v předprodeji 160 Kč, na místě 200 Kč
Pořádá Obec Bolehošť, kontakt: 605 435 464




